
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XIX/08

Protokół
Z obrad

XIX Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 29 grudnia 2008 roku w godz.  Od 10.00 do 12.15 w Urzędzie  Miasta  w
Chełmnie, sala nr 4, odbyły się obrady XIX Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Danuta Zaborowska – Przewodniczaca GKPiRPAorazPN;
6. Edward Rączka – Radca Prawny;
7. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG. 
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum. 

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).
Do porządku nie zgłoszono uwag.

Ad. 2.

Elżbieta Zawal
Lech Orzech
Marek Kraśkiewicz
Krystyna Janowska
Jan Kaczmarczyk
Krzysztof Madej
Piotr Trzpil
Janusz Jakubowski
Zygmunt Urtnowski
Kazimierz Pasiński
Cezary Mikrut
Mieczysław Urbański
Ewa Szczęch
Zbigniew Kłos
Henryk Krzywdziński
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Przedstawienie  uchwał  Rady  Gminy  Chełmno  podjętych  na  poprzedniej  Sesji  oraz
sprawozdania z ich realizacji. (zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag. 

Ad. 3.
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje (zał. Nr 4). 
W  związku  z  odpowiedzią  P.  Wójta  na  interpelację  w  sprawie  wiaty  przystankowej  w
Dolnych  Wymiarach,  P.  Kłos  powiedział,  że  wiata  ta  jest  w  tym miejscu  niepotrzebna,
ponieważ autobus tylko zabiera z tego miejsca dzieci, może Wójt zrobi coś w tej sprawie by
autobus  również  odwoził  dzieci  do  tego  przystanku.  Obecnie  dzieci  muszą  wysiadać  na
rożnych przystankach w okolicy.
P. Wójt powiedział, że zobaczy, co da się zrobić.
Nie zgłoszono więcej uwag. 
P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie nowych interpelacji.
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań:

Ad. 4.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał. Nr 5).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Szczęch – Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z posiedzeń
komisji. 
P. Madej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzeń tych komisji.
P. Janowska – Przewodnicząca Komisji  Spraw Socjalnych i  Samorządowych przedstawiła
sprawozdanie z posiedzenia komisji.
P.  Kłos  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów,  przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji;

Ad. 5.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2008 rok. (Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu.
P. Skarbnik przedstawiła korektę.
1. Dochody budżetu gminy w wysokości ………………………………. 12 747 860 zł,    
    które zastąpiły dochody w kwocie…………………………………….12 626 760 zł,
    w tym:
              - dochody bieżące……………………………...……………….12 355 572 zł,
- dochody majątkowe……...………………………………………..392 288 zł,
zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały.

2. Wydatki budżetu gminy w wysokości………………………………… 13 165 118 zł, 
     które zastąpiły wydatki w kwocie………………………………...……13 244 018 zł,
     w tym:
- wydatki bieżące…………………………………………………11 406 825 zł, 

    które zastąpiły wydatki bieżące w kwocie……...……..………11 386 125 zł,
    w tym:

- wynagrodzenia…………………….…………………....3 909 029 zł,
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- pochodne od wynagrodzeń……………………………….732 605 zł,
- dotacje celowe……………………………………………169 200 zł,

       - wydatki majątkowe……………………………………………….1 758 293 zł,
Zgodnie z załącznikiem Nr 2  do uchwały.    
 
3. Limity na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008 -2010   ustala się  w 
    wysokościach zgodnie z załącznikiem Nr 3 i 3a do uchwały.     
4.  1) Ustala  się  deficyt budżetu  gminy w wysokości  417 258 zł  ,  który zostanie  pokryty
przychodami pochodzącymi z:

-  zaciągniętych pożyczek i  kredytów w kwocie….……………………………417 258
zł,
2) Przychody budżetu gminy w wysokości……………………………………1 028 739 zł,
    Rozchody budżetu gminy w wysokości………………………………………611 481 zł,
6. 1) Ustala się wydatki w kwocie 43 957 zł na realizacje zadań określonych w Gminnym 
        Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
     2) Ustala się wydatki w kwocie 6 290 zł na realizację zadań określonych w Gminnym   
        Programie Przeciwdziałania Narkomanii.
7. Limit zobowiązań z tytułu papierów wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciąganych
na:
 - sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w wysokości…………………..600 000 zł,
 - sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie……………………….417 258 zł,
 - spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań……………………………………..122 421 zł,
8. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie porozumień
(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego  na kwotę…………………..23 000 zł,
zgodnie z załącznikiem nr 5

P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 6.
1. Uchwała w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Chełmno na 2009 rok (Zał. Nr 7)

a) Odczytanie uchwały budżetowej.
P. Skarbnik odczytała uchwałę budżetową.

b) Odczytanie opinii Komisji Stałych Rady Gminy o przedłożonym projekcie
uchwały budżetowej. (Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący odczytał opinie Komisji Rady Gminy.

c) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały
budżetowej. (Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący odczytał opinię RIO – opinia pozytywna. 

d) Odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii Regionalnej Izby
Obrachunkowej.
P. Wójt poinformował, że jego stanowisko jest takie samo jak stanowisko
RIO.

e) Dyskusja;
P.  Przewodniczący  poprosił  o  głosy  w  dyskusji  nt.  projektu  budżetu
Gminy Chełmno na 2009 rok. Nie zgłoszono, żadnych uwag i zapytań.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

O głos poprosił P. Wójt. P. Przewodniczący wyraził zgodę na  zabranie głosu przez P. Wójta.

3



P.  Wójt  podziękował  za  jednogłośne  przyjęcie  budżetu.  Powiedział  kilka  słów  o
planowanych inwestycjach m.in. o budowie dróg. Powiedział, że jak na możliwości Gminy
Chełmno to w przyszłym roku jest planowanych bardzo duzo inwestycji bo za ponad 2 mln
zł.  Poinformował,  że  będą  również  różne  formy  pomocy  dla  mieszkańców  takie  jak:
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków oraz pomoc w sfinansowaniu
utylizacji odpadów. 

Ad. 7.
Uchwała  w  sprawie  wysokości  środków  wyodrębnionych  w  budżecie  gminy  do
dyspozycji sołectw. (zał. Nr 10)
P. Wójt wyjaśnił, że Przedstawiony projekt uchwały jest następstwem podjęcia przez Radę
decyzji  o  płatności  przez  mieszkańców  Gminy  Chełmno  podatku  od  nieruchomości  od
budynków  mieszkalnych.  100%  przypisu  podatku  od  nieruchomości  od  budynków
mieszkalnych trafi do budżetów sołectw.
P. Jakubowski poprosił o wyjaśnienie kwestii płacenia podatku za strychy, ponieważ w
okólniku jest zapis, że opodatkowaniu podlegają części między stropami. P. Urbański
dodał,  że  można ten zapis  różnie rozumieć.  Mowa jest  o  powierzchni  użytkowej,  a
strych nie jest powierzchnia użytkową.
P. Urbański spytał, kto pisał okólnik?
P. Skarbnik odpowiedziała, że P. Wasilkowska.
P. Orzech zwrócił uwagę, że jest niepotrzebne zamieszanie z ponownym składaniem
deklaracji, bo jeśli u kogoś nic się nie zmieniło, to nie powinien składać deklaracji. 
P. Sekretarz poinformował, że wyjaśni w przerwie sprawę ze strychami.

Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i podał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”. 

Ad. 8.
Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości
jednego  punktu  w  złotych  dla  pracowników  zatrudnionych  w  Gminnym  Ośrodku
Pomocy Społecznej. (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poprosił o uzasadnienie P. Sekretarza.
P. Sekretarz wyjaśnił, że Wójt Gminy Chełmno proponuje wzrost płac Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej   od  1  stycznia  2009  o  10%,  czyli  o  tyle  ile  zakłada  budżet  Gminy
Chełmno na 2009 rok.

P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania:
15 „za”.

Ad. 9.
Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości
jednego punktu w złotych dla pracowników obsługi zatrudnionych w szkołach Gminy
Chełmno (Zał. Nr 12)
P. Przewodniczący poprosił o uzasadnienie P. Sekretarza.
P. Sekretarz wyjaśnił, że Wójt Gminy Chełmno proponuje wzrost płac pracowników obsługi
od 1 stycznia 2009 o 10%, czyli o tyle ile zakłada budżet Gminy Chełmno na 2009 rok.

P. Przewodniczący poprosił o pytania.
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Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania:
15 „za”.

Ad. 10.
Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. (Zał. Nr 13)
P.  Przewodniczący  poprosił  P.  Zaborowską  przewodniczącą  GKRPA  o  uzasadnienie  do
uchwały.
P. Zabodowska wyjaśniła, że Zgodnie z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 26 października 1982 roku
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz zgodnie z art. 10 ustawy
z dnia  29 lipca 2005r.  o  przeciwdziałaniu  narkomanii  prowadzenie działań związanych z
profilaktyką  i  rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych  i  przeciwdziałania  narkomanii
należy  do  zadań  własnych  gminy.  Realizacja  tych  zadań  prowadzona  jest  w  postaci
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania  Narkomanii  stanowiącego część  strategii  integracji  i  polityki  społecznej
uchwalanego corocznie przez Radę Gminy.
Począwszy od  2007  roku  program zawiera  osobno  diagnozę  problemów alkoholowych  i
osobno  diagnozę  problemów  narkotykowych,  również  preliminarz  wydatków  został
opracowany osobno dla problemów alkoholowych i osobno dla problemów narkotykowych.
 
P. Przewodniczący poprosił o pytania.
P. Kłos spytał, czy komisja często przeprowadza kontrole w sklepach z alkoholem i jakie
konsekwencje czekają sprzedawców, za sprzedaż alkoholu np. nieletnim?
P. Zaborowska wyjaśniła, że komisja nie ma dużych możliwości, ponieważ aby zespół mógł
przeprowadzić kontrole musi o tym uprzedzić właściciela sklepu, jedyne co można zrobić to
wystosować pismo ostrzegawcze i zagrozić odebraniem koncesji.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 11.
Uchwała  w  sprawie  określenia  zasad  usytuowania  na  terenie  gminy  miejsc  sprzedaży
napojów  alkoholowych  warunków  ich  sprzedaży,  ustalenie  liczby  punktów  sprzedaży  i
podawania napojów alkoholowych powyżej 4.5% (z wyjątkiem piwa),  przeznaczonych do
spożycia poza miejscem jak i w miejscu sprzedaży tych napojów. (Zał. Nr 14)
P. Przewodniczący poprosił o wyjaśnienia P. Zaborowską.
P.  Przewodnicząca wyjaśniła,  że ostatnia uchwała w tej  sprawie pochodziła  z  2003 roku.
Podstawa prawna nie uległa zmianie, ale należało uaktualnić dokument ze względu na zmianę
nazwy komisji.
P. Przewodniczący poprosił o pytania do uchwały.
P. Kłos spytał, czy to prawda, że w szkołach i w obrębie szkół nie można organizować zabaw
na których spożywany jest alkohol?
P.  Zaborowska  potwierdziła,  to.  Można  organizować  np.  dożynki,  ponieważ  jest  to
wyjątkowa sytuacja wynikająca ze specyfiki wsi.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 12.
Plan Odnowy Wsi i małych grantów – LGD. (Zał. Nr 15)
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P. wójt wyjaśnił, że ideą stworzenia tego planu jest by każde sołectwo skorzystało z grantów.
2 lutego prawdopodobnie rusza wnioski o Odnowę Wsi, przewidywane są dwa nabory plus
małe granty z LGD.
P. Pilarski powiedział, że bardzo korzystnie wyjdzie podział pieniędzy z LGD bo wartość
euro wzrasta i pieniędzy wystarczy na więcej projektów. 
P. Szczęch spytała po której stronie jest planowany chodnik Nowe Dobra – Górne Wymiary?
P. Wójt odpowiedział, że po prawej stronie, jadąc w stronę Podwieska.

Nie zgłoszono innych uwag.
P.  Przewodniczący  poddał  uchwałę  pod  głosowanie.  Wynik  głosowania:  14  „za”,  1
„przeciw’.

Ad. 13.
Plany pracy Komisji na I półrocze 2009 roku. 
P. Przewodniczący odczytał kolejno plany pracy komisji i poddawał je pod głosowanie:
1.  Plan  pracy na  I  półrocze  2009  r.  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego i  Finansów –  nie
zgłoszono uwag – wynik głosowania: 15 „za”. (Zał. Nr 16)
2.  Plan  pracy na  I  półrocze  2009  r.  Komisji  Spraw Socjalnych i  Samorządowych –  nie
zgłoszono uwag – wynik głosowania: 15 „za”. (Zał. Nr 17)
3.  Plan pracy na I półrocze 2009 r.  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i
Ochrony Środowiska – nie zgłoszono uwag – wynik głosowania: 15 „za”. (Zał. Nr 18)
4.  Plan  pracy na  I półrocze  2009 r.  Komisji  Rewizyjnej  –  nie  zgłoszono  uwag –  wynik
głosowania: 15 „za”. (Zał. Nr 19)

Ad. 14.
Czynności końcowe.
P. Zawal poinformowała, że rozmawiała z P. Sierociński i jeśli w jakimś sołectwie będzie
organizowana impreza sylwestrowa to można ją podłączyć pod imprezy P. Sierocińskiego i
przy okazji opłacić ZAIKS.
P. Orzech powiedział, że jest zbulwersowany wypowiedzią Burmistrza Chełmna, że to gminy
powiatu  chełmińskiego  powinny  wybudować  dworzec  autobusowy,  bo  w  większości  to
mieszkańcy wsi korzystają z autobusów. 
P.  Wójt  powiedział,  że nie przywiązuje wagi do tej  wypowiedzi,  a dofinansowanie przez
gminę budowy dworca w ogóle nie wchodzi w grę.
P.  Janowska  zaprosiła  wszystkich  radnych na  WOŚP do Szkoły Podstawowej  w Małych
Łunawach, która odbędzie się 11 stycznia o godz. 16.00.

Nie zgłoszono więcej spraw.

Na tym obrady XIX Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 5.01.2009 roku.
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